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Csehország - Univerzita Jana Evangelisty Purkyne v Ústí nad Labem 

 

2023 szeptemberében utaztam ki Erasmus+ program keretein belül Csehországba, ahol 

külföldi tanulmányaimat Ústi nad Labemben, a UNIVERZITA JANA EVANGELISTY 

PURKYNE Egyetem hallgatójaként folytattam. 

Szerencsére volt lehetőségem kollégiumban lakni. A szobatársam az a személy volt, 

aki szintén a Károliról jelentkezett. A kollégium szép, magas épület, nem mondanám a 

legkorszerűbbnek, de egy kis takarítással otthonossá tettük. A szobánkhoz egy másik 

szoba is tartozott, ahol szintén 2 diák lakott, ők portugálok voltak. A szobához még 

egy fürdő és wc tartozott, de a konyhával az egész folyosó osztozott. A mosáshoz a 

recepción kellett kérni kulcsot és szárítót is. 

A szorgalmi időszak előtti héten számos Erasmus-os programot szervezett nekünk a 

ESN Ústi csapata. Ideérkezésünk előtt egy czech buddy-t is kijelöltek személyenként, 

továbbá az egész csapat végig segített a félév során. Rengeteg közös játékot, 

ismerkedős feladatot és kirándulást szerveztek számunkra. Számomra talán a Tour de 

Pub és a Karaoke esték voltak a kedvenceim, de tartottak moziestéket is. Nagyon 

élvezetes volt az összes program. 

Az egyetemen a szemináriumokat főként erasmus-os hallgatókkal töltöttem (főként 

spanyol és portugál). Mindegyik tanárom nagyon kedves volt és segítőkész, nagyon jó 

tapasztalat volt más nézőpontból tanulni a tárgyaimat. Az oktatók mellett az erasmus 

iroda kollégái és koordinátorai szintén nagyon kedvesek voltak és figyelmesek. A félév 

alatt többször érdeklődtek a hogylétemről, kérdezték, hogy tudnak-e segíteni. Nagyon 

gyorsan válaszoltak az e-mailekre is. A tárgyfelvétel nem volt különösebben nehéz 

vagy másabb, mint az itthoni, a portál, ami olyan volt, mint nekünk a neptun, talán 

érthetőbb is volt. 

Főként erasmus-os hallgatókkal töltöttem a félévet, már csak abból adódóan, hogy a 

legtöbb programot erasmus-nak szervezték. Emellett sok egyetemi rendezvény is volt, 

ahol pár emberrel megismerkedtem (csehek) és nagyon kedvesek voltak és 

érdeklődőek. Számos egyéni kirándulásra mentek erasmus-os barátaimmal. Egy 

nagyon támogató és megértő, kedves közösség tagja voltam ebben a félévben. Sok új 

tapasztalatot szereztem, legfőképp az angol nyelv használatát a mindennapokban. Jó 

tapasztalat volt idegenekkel együtt élni és alkalmazkodni. 

A távolság az otthonomtól talpraesettebbé és önállóbbá tett, valamint megmutatta, 

hogy milyen kapcsolatokat érdemes életben tartanom. A családommal sokkal erősebb 

lett a kapcsolatom. Sajnos megmutatta azt is, hogy kik az igazi barátok és kik azok, 

akik a távolság miatt távolságtartóak lettek és megromlott a kapcsolat, de helyükbe új 

kapcsolatok léptek. 



Kedves Mindenki, aki gondolkozik, hogy menjen-e Erasmusra vagy se, szerintem 

mindenképpen menjetek! Emberileg és szakmailag is megéri, arról nem is beszélve, 

hogy egy nagy kaland, amelynek keretében úgy próbálhatod ki a külföldön élést, hogy 

közben otthonról is és kintről is fogják a kezed, így nem vagy teljesen magadra utalva. 

Csak ajánlani tudom. 


